
Protokół  Nr 25/16

z posiedzenia  Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi  z  dnia  22  sierpnia  2016 r. 

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali   sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki  
w godzinach od 1100 do godz.13 00    

 
W posiedzeniu udział wzięli:
1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 
2) Pan Krzysztof Czarnecki- Burmistrz Trzcianki.

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 
Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Komisji pan Wincenty Kilian witając 
zaproszonych  gości  i  członków  komisji.  Następnie  przypomniał  porządek 
posiedzenia, który radni otrzymali wraz  z  zaproszeniem na posiedzenie.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie  protokołu  nr 24/16 z 11.08.2016 r.
3. Przegląd  sal wiejskich i remiz OSP na terenie gminy Trzcianka.
4. Analiza statutów sołeckich.
5. Stan przygotowań do dożynek gminnych.
6. Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.
7. Sprawy wniesione do komisji.
8. Wnioski komisji. 
9. Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia przyjęto przez aklamację.

Ad 2 ) Przyjęcie  protokołu  nr 24/16 z 11.08.2016 r.
Protokół  nr 24/16 z 11.08.2016 r.  został przyjęty w głosowaniu: za-8, przeciw-0, 
wstrzymało się - 0.

Ad 3) Przegląd  sal wiejskich i remiz OSP na terenie gminy Trzcianka.
Przewodniczący  komisji  zaproponował członkom komisji aby ten punkt porządku 
posiedzenia przesunąć na następne posiedzenie komisji. Propozycja została przyjęta. 
Ustalono, że dokonany zostanie przegląd  sal wiejskich i remiz OSP na terenie gminy 
Trzcianka  w  terminie  późniejszym,  dokonają  ją  następujący  członkowie  komisji: 
Wincenty Kilan, Jadwiga Durejko i  Zygmunt Czarny.

Ad 4) Analiza statutów sołeckich.
Przewodniczący  komisji  zaproponował  aby  członkowie  komisji  zapoznali  się  ze 
statutami  poszczególnych  wsi  i  temat  ten  będzie  analizowany  na  następnym 
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posiedzeniu komisji.

Ad 5 ) Stan przygotowań do dożynek gminnych.
Przewodniczący komisji poinformował, grupa inicjatywna spotyka się i  na bieżąco 
omawia sprawy związane z dożynkami.

Radny A. Moszyński przedstawił sytuację z przygotowaniami do dożynek gminnych.
Stwierdził,  że  są  po  dwóch  spotkaniach,  wszystkie  szczegóły  są  poustalane 
i  wszystko   jest  dopięte  czyli   sprawy  najważniejsze  i  teraz  tylko  kwestia  ich 
realizacji.   Zostały  tylko  sprawy  związane  z  przywiezieniem  pewnych  rzeczy 
i sprawy techniczne. Z dożynkami wiąże się turniej wsi, nie ma jeszcze danych  ile 
będzie  chętnych  sołectw,  ile  wieńców  dożynkowych.  Przed  spotkaniem 
z burmistrzem  w czwartek, będzie wiadomo na ten temat  więcej. Pani dyrektor TDK 
ma doświadczenie w tym zakresie, współpraca przebiega dobrze. Stwierdził, że jest 
problem z wyborem starostów  dożynek
 Następnie  odbyła się  n.t  krótka dyskusja.

Ad 6) Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.
Członkowie  komisji analizowali następujące materiały na sesję: 

1.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 
Trzcianka na lata  2016-2032.
Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, zmiany są  związane są z ogłoszeniem przetargów 
na  termomodernizację  szkoły  w  Przyłękach  i  Rychliku,  budową  boiska 
wielofunkcyjnego przy  SP Nr  2  i  Gimnazjum,  jak  i  harmonogramem związanym 
z realizacją pozostałych zadań ( Pl. Pocztowym i pływalnią).

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi w dniu 22.08.2016 r.  zapoznała się z projektem  
uchwały.

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2016 rok.
Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, są to w zasadzie kosmetyczne zmiany, przesunięcia 
między  paragrafami  jak  i  zabezpieczenie  środków  finansowych   na  oświatę.  Do 
końca  roku  trzeba  będzie  znaleźć  środki  finansowe  na  oświatę.   W  zmianach 
budżetowych  jest  też  OSiR.  Gmina  chce  zakupić  ciągnik   do  koszenia  terenów 
zielonych na terenie OSiR aby  usprawnić prace.

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi w dniu 22.08.2016 r. zapoznała się z projektem  
uchwały.

3. Stanowisko  Rady  Miejskiej  Trzcianki  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
finansowej powiatowi czarnkowsko-trzcianeckiemu.
Przewodniczący  komisji  zapytał  burmistrza,  jak  z  realizacją  zadania  związanego 
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z  udzieleniem  pomocy  finansowej  powiatowi  czarnkowsko-  trzcianeckiemu  czy 
będzie robione prace  dot. budowy chodnika w Runowie.

Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, jest to kwestia najbliższej sesji rady powiatu, która 
miała się odbyć w miesiącu sierpniu i  powinno się to wyjaśnić.

Przewodniczący  komisji  wyjaśnił,   przygotowane  stanowisko  dotyczy  udzielenia 
pomocy finansowej powiatowi czarnkowsko-trzcianeckiemu na  wspólną realizację 
projektu „Przebudowa drogi powiatowej nr 136P Straduń- Trzcianka wraz z budową 
ciągu pieszo-rowerowego”.  Wysokość dofinansowania ze strony gminy 800 tys zł.

Burmistrz  K.  Czarnecki  wyjaśnił,  ze  względu  na  to,  że  starostwo  nie  otrzymało 
odpowiedniej punktacji  za wniosek  na przebudowę tej drogi dlatego pan starosta 
podjął  decyzje,  że  chciałby  jeszcze  raz  złożyć  wniosek   ale  z  innego  programu 
w miesiącu wrześniu. Wniosek ten będzie rozpatrzony do końca tego roku i pozwoli 
to wybrać  wykonawcę w drodze przetargu. Środki, które gmina ma zagwarantowane 
w budżecie w tym roku  nie zostaną wydane, dlatego starosta chce mieć gwarancje, 
że takie wsparcie finansowe w następnym roku otrzyma, w związku z tym zostało 
przygotowane  to  stanowisko.  Dodał,  dla  gminy  jest  to   bardzo  duże  wyzwanie 
finansowe i  burzy realizację  zaplanowanych zadań inwestycyjnych. W następnym 
roku będzie poważny problem  z ustaleniem budżetu.  Jeśli ta inwestycja ma wartość 
5 mln zł, to warto  dołożyć  te 800 tys  zł i  to  zadanie zrealizować. 
Dalej wyjaśnił radnemu J. Łastowskiemu sprawę 800 tys zł.
Gmina w tym roku będzie musiał uchylić uchwałę, która mówi o dotacji na ten rok. 
Stanowisko  daje  nam  zobowiązanie,  że  musimy  w  budżecie  następnego  roku 
800 tys zł zapewnić. 
Dalej dodał w  związku ze zmianami w oświacie, w następnym roku będą poważne 
problemy  z  zabezpieczeniem środków finansowych w budżecie gminy.

     Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi w dniu 22.08.2016 r.  pozytywnie zaopiniowała  
stanowisko w głosowaniu: za-8, przeciw-0,wstrzymało się -0.

Ad 7) Sprawy wniesione do komisji.
Radny  A.  Moszyński  poruszył  temat  pogorzelców  ze  wsi  Dłużewo.  Zwrócił  się 
z prośbą o pomoc dla tych ludzi. Poruszył też temat nagród w turnieju wsi.

Burmistrz  K.  Czarnecki  wyjaśnił  komisji,  jak  przedstawia  się  sytuacja 
z pogorzelcami. Poinformował, mieszkańcy ci mieszkali w budynkach należących do 
Agencji Nieruchomości Rolnych. Po pożarze cały ciężar  pomocy przeszedł teraz na 
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gminę. Dalej dodał, mieszkańców tych  poinstruował  aby zwrócili się do Agencji. 
Gmina  może  pomóc  ale  czasowo,  nie  może  rozwiązać  im  całego  problemu 
życiowego.

Ad 8) Wnioski komisji. 
Członkowie komisji analizowali  rejestr odpowiedzi na wnioski  komisji. W wyniku 
tej analizy  ponowiono następujące wnioski komisji:

a) wniosek nr 59 z 12.01.2016 r., Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  wnosi  o jego  
ponowne rozpatrzenie,

b) wniosek nr 65  z 26.04.2016 r., Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  wnosi  o jego 
ponowne rozpatrzenie,

c) wniosek nr 71 z 18.05.2016 r., Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  wnosi  o jego 
ponowne rozpatrzenie.

Radna M. Opszańska złożyła  wniosek o dofinansowanie prac drogowych we wsi 
Stobno. Wniosek  w załączeniu.

Radny Z. Czarny wnioskuje o naprawienie zapadniętego chodnika przy Gimnazjum 
Nr 1 w Trzciance.

Radny R. Wialnt wnioskuje o : 
a) wykoszenie alejek  terenu cmentarza w Białej.
b) przycięcie gałęzi drzew (śliwy ) przy drodze powiatowej - ul.22 Lipca w Białej.
c) sprawdzenie działania  hydrantów do wody we wsi Łomnica.

Radny M. Łuczak poruszył temat wykaszania terenów zielonych we wsi Siedlisko 
oraz oznakowań we wsi- tabliczek kierunkowych.

Radny J. Łastowski wnioskuje o :
a) zabezpieczenie dziupli w drzewie na  ul. Powstańców Wlkp.,
b) poprawienie  wywróconych   palików koloru żółtego  na  dwóch rondach, 
c)  naprawienie znaku drogowego  przy skrzyż. ul. Polnej i Ogrodowej.

Ad 9) Zamknięcie posiedzenia. 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia komisji, Przewodniczący komisji 
ogłosił zamknięcie posiedzenia.

Protokolant Przewodniczący komisji

     Danuta Komarnicka                                         Wincenty  Kilian
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